
Referat af generalforsamling i DM Seniorer Øst mandag den 8. november 2021 kl. 14.30 i 
Akademikerhuset, Peter Bangsvej 32, 2000 Frederiksberg 

 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 
2. Valg af to referenter 
3. Bestyrelsens beretning 
4. Forslag til ændring af vedtægter for DM Seniorer Øst 
5. Forslag fra medlemmerne 
6. Valg af to bestyrelsesmedlemmer for to år 
7. Valg af to suppleanter for 1 år 
8. Eventuelt 

 

Klavs Bender, formand for bestyrelsen i seniorer Øst, bød velkommen til den første generalforsamling i to 
år, idet det p.g.a. corona-nedlukningen ikke havde været muligt at afholde generalforsamling i november 
2020. 

Ad punkt 1. Valg af dirigent 
Klavs foreslog Hanne Petersen som dirigent 
Dette blev godkendt. 
Hanne Petersen takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt og lovligt indkaldt, 
og at dagsordenen indeholdt de punkter, der var fastsat i vedtægterne. 
 
Ad punkt 2. Valg af to referenter 
Dirigenten foreslog som referenter Irene Odgaard og Aase Riis. 
Dette blev godkendt. 
 
Ad punkt 3. Bestyrelsens beretning 
Klavs henviste til den skriftlige beretning, der var udsendt til medlemmerne sammen med indkaldelsen til 
generalforsamlingen og indeholdt en omtale af bestyrelsens sammensætning og arbejde samt en oversigt 
over de planlagte og gennemførte aktiviteter i de sidste to år.  
 
Han oplyste, at Seniorer Øst har ca. 520 medlemmer. Der arrangeres ni foredrag om året, fem i 
forårssæsonen og fire i løbet af efteråret. Herudover er der et sommerprogram med udflugter, besøg, 
rundvisninger o. lign. Der er god tilslutning til arrangementerne med 60-70 deltagere i foredragene, til tider 
over 100. 
 
Det havde været en underlig tid under Corona-nedlukningen, hvor mange af de planlagte aktiviteter havde 
måttet aflyses. I 2020 var det dog lykkedes at gennemføre enkelte foredrag, udflugter og besøg. 
Bestyrelsen var glad for, at det fra sommeren 2021 var lykkedes at gennemføre et nogenlunde normalt 
program. 
 
Der var herefter mulighed for spørgsmål og debat. 
 



Et medlem ville gerne vide, hvordan samarbejdet med ”moderorganisationen” var forløbet. Klavs svarede, 
at Seniorer Øst havde haft et godt samarbejde med Pensionistsektionen og de øvrige regionale afdelinger 
om bl.a. budget, optagelse af medlemmer i afdelingerne ved overgang til pension og andre fælles 
spørgsmål. I september måned 2021 havde han deltaget i et meget vellykket seminar om fælles spørgsmål 
og fremtidigt samarbejde med sektionsbestyrelsen og repræsentanter fra de tre andre afdelinger. 
 
Et medlem ville gerne have oplyst, om bestyrelsen havde overvejet at afholde generalforsamlingen 
elektronisk. Der blev svaret, at det havde været under overvejelse, men med et sted mellem 500 og 600 
medlemmer forekom det på tidspunktet i efteråret 2020 lidt uoverskueligt og ville desuden kræve en aktiv 
medvirken fra DMs sekretariat. 
 
Beretningen blev herefter godkendt. 
 
Ad punkt 4. Forlag til ændring af vedtægterne for DM Seniorer Øst 
Bestyrelsens forslag til ændring af vedtægterne var udsendt sammen med indkaldelsen til 
generalforsamlingen. 
 
Klavs begrundede bestyrelsens forslag med, at der i.h.t. vedtægterne skal afholdes generalforsamling hvert 
år i andet halvår med valg af tre bestyrelsesmedlemmer i ulige år og to bestyrelsesmedlemmer i lige år. Da 
der ikke kunne afholdes generalforsamling i 2020, indvilgede de to bestyrelsesmedlemmer og to 
suppleanter, der var på valg i 2020 at forlænge valgperioden, indtil det var muligt at afholde 
generalforsamling. 
 
Bestyrelsen foreslår derfor, at vedtægterne ændres, således at der i år og fremover vælges to 
bestyrelsesmedlemmer i ulige år (2021) og tre bestyrelsesmedlemmer i lige år (2022): 
 
§ 4, stk. 2 
Bestyrelsens medlemmer vælges af generalforsamlingen for 2 år, idet bestyrelsesmedlemmerne afgår 
efter tur. To er på valg i ulige år, de tre andre er på valg i lige år. 
 
Vedtægtsændringen træder i kraft med virkning fra vedtagelsen på generalforsamlingen. 
 
Vedtægtsændringen blev sat til afstemning og enstemmigt vedtaget. 
 
Ad punkt 5. Forslag fra medlemmerne 
Der var ikke modtaget forslag fra medlemmerne til behandling på generalforsamlingen. 
 
Ad punkt 6. Valg af to bestyrelsesmedlemmer for to år 
Tom Carlsen og Ingrid Sylvest Nielsen var på valg, men ønskede ikke genvalg. 
 
Bestyrelsen foreslog som nye bestyrelsesmedlemmer Klaus Hansen, der havde været suppleant til 
bestyrelsen i to år og Poul Thestrup, der tidligere havde været medlem af Sektionsbestyrelsen og aktiv i DM 
Seniorer Sydjylland-Fyn. 
 
Der opstillede ikke andre kandidater til bestyrelsesposterne. 
 



Klaus Hansen og Poul Thestrup var derfor valgt. 
 
Ad punkt 7. Valg af to suppleanter for 1 år 
Bestyrelsen foreslog som suppleanter Irene Odgaard, der havde været suppleant til bestyrelsen de sidste to 
år og Inger Rossing-Jensen. 
Der var ikke andre kandidater til suppleantposterne, hvorfor Irene Odgaard og Inger Rossing-Jensen var 
valgt. 
, 
Ad punkt 8. Evt. 
Inge Lise Vadont, formand for Pensionistsektionen, orienterede om valget i DM til HB og 
Pensionistsektionen og opfordrede medlemmerne til at afgive deres stemme. 
 
Klavs Bender takkede de afgående bestyrelsesmedlemmer, Tom Carlsen og Ingrid Sylvest Nielsen, for deres 
mangeårige engagerede arbejde i bestyrelsen for DM Seniorer Øst og overrakte dem hver en buket 
blomster. 
 
Hermed var generalforsamlingen afsluttet. 
Dirigenten takkede for god ro og orden. 
 
Aase Riis 
Irene Odgaard 
 
20.11. 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


